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Geachte dames en heren, 

 

Voor u ligt een informatiememo over het alternatief dat wij gaan doorvoeren voor het proces 

waarop bezwaarschriften worden afgehandeld, te weten; het ambtelijk horen.  

 

Inleiding 

Vanaf het jaar 2016 is gewerkt aan de invoering en uitvoering van het ambtelijk horen, passend 

binnen de organisatievisie en als onderdeel van de Informele Aanpak. Laagdrempeligheid en 

klantcontact, het streven naar een betere dienstverlening, kortere doorlooptijden, een 

professionaliseringsslag maken door het lerend effect te benutten, zijn zoal de argumenten 

geweest om het ambtelijk horen te hanteren. 

 

Dit proces is gefaseerd ingevoerd in de loop van het jaar 2017. Nu vier jaar ambtelijk is gehoord, 

dit proces tweemaal is geëvalueerd en een lean-traject is doorlopen, is de tijd aangebroken om 

de balans op te maken. Bij deze balans is de vraag gesteld of er alternatieven zijn aan te dragen 

voor het ambtelijk horen en of het wenselijk is deze door te voeren.  

Deze vraagstelling staat niet op zichzelf maar is voortgekomen uit de signalen die in de 

organisatie werden opgevangen. Daarbij bleek dat het proces van ambtelijk horen niet overal 

met succes kan worden toegepast. Voornamelijk bij het fysiek domein stuit het proces van 

ambtelijk horen op problemen en heeft men de bezwarencommissie weer ingeschakeld. 

 

Problemen bezwarencommissie 

Doordat de bezwaarschriften aan de bezwarencommissie worden overgedragen is de 

commissie, en het (ambtelijk) secretariaat daarvan, onder druk komen te staan. De organisatie 

omtrent de commissie is afgestemd op het ambtelijk horen. Dit zou betekenen dat slechts een 

klein aantal bezwaarschriften de commissie zou bereiken en dat daardoor de ambtelijke uren 

voor het secretariaat en het aantal commissieleden beperkt konden blijven. 

 

Problemen bij de teams / uitvoering 

De problemen die zich met het ambtelijk horen voordoen bij de teams zijn van verschillende 

aard. Gegeven signalen en opgevraagde ervaringen van leidinggevenden en medewerkers 

geven in ieder geval aan dat de beoogde positieve effecten die aan het ambtelijk horen 

werden toegekend zich niet of nauwelijks voordoen. In voorkomende gevallen is het zelfs zo dat 

het ambtelijk horen de dienstverlening aan de klant juist negatief beïnvloedt.  
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Bekeken is of met bepaalde interventies het proces van ambtelijk horen weer ‘vlot getrokken’ 

zou kunnen worden. De conclusie daarbij is dat dit voor het fysiek domein verhoudingsgewijs te 

veel inspanning en investeringen kost met een blijvend onzeker resultaat. Binnen het sociaal 

domein is het ambtelijk horen wel redelijk succesvol. Interventie aldaar kan zeker zijn vruchten 

afwerpen. Dat betekent wel dat de nodige investeringen in kennis en capaciteit moeten 

plaatsvinden om het proces minder kwetsbaar te maken.   

 

Overwegingen voortbestaan ambtelijk horen 

Er is overwogen om geheel te stoppen met het ambtelijk horen. Er is ook overwogen om door te 

gaan zoals het ooit was beoogd en daar alles op in te zetten. Echter komen beide alternatieven 

niet tegemoet aan de visie van Schagen. Het ambtelijk horen kan binnen het sociaal domein, 

met aandacht voor de kwetsbaarheid van het proces, op draagvlak rekenen zodat stoppen niet 

nodig is. Voor het fysiek domein kan het ambtelijk horen ook op draagvlak rekenen als het in 

aangepaste vorm wordt ingezet op de lichte(re) zaken. Het zijn dan ook deze aanpassingen die 

wij gaan doorvoeren. 

 

Investering 

Als ervoor gekozen zou worden om door te gaan met het ambtelijk horen dan had er flink 

geïnvesteerd moeten worden. Het alternatief waarvoor wij kiezen is daar niet geheel vrij van. In 

onze ogen is deze investering echter wel beperkter en wel als volgt: 

 

Het secretariaat van de bezwarencommissie zal met 30 uur per week uitgebreid worden.  

 

Doordat het aantal hoorzittingen zal toenemen worden de extra kosten daarvan geschat op 

een investering van ongeveer € 20.000,  De bezwarencommissie zal worden uitgebreid met drie 

leden -wat op zichzelf geen kosten  met zich brengt- en de uren van de juridische ondersteuning 

van de commissie zullen toenemen. 

 

Voor het sociaal domein zal geïnvesteerd worden in opleiding en capaciteit. 
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De portefeuillehouder,  

 

Marjan van Kampen - Nouwen 


